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Více na str. 7

Suchou nohou pøes Sázka
Tuto oblíbenou akci poøádal Sbor dobrovolných hasièù Jehnìdno 
v sobotu 10. srpna 2024 od 13:00 v novém sportovním areálu.
K disciplínám, ve kterých se soutìžilo, patøil závod v kádi, souboj 
gladiátorù a soutìž dvojic v jízdì na trakaøi. Více na str. 6

Tradièní Rybáøské závody 
na rybníce Vápenském
V sobotu 20. èervence poøádal spolek Rybáøských veteránù 
rybáøské závody. Letos opravdu musíme zaklepat na sloní 
kel, jak se vše vydaøilo. Po dvoudenních pøípravách jsme 
v sobotu ve 13.00 mohli odpískat zaèátek lovu. K závodu se 
pøihlásilo celkem 29 rybáøù. Z toho 19 dospìlých a dìtí do 
15 let deset. Tentokrát se ryby koneènì umoudøily a nìco se 
nachytalo. Kaprù 27, amuøi 2, plotice 4 a bolen 1.

MS Jehnìdno
Zkouška psù z vodní práce
V sobotu 27. èervence za tropického poèas?, které se 
pøedpokládá spíše u moøe, uspoøádal Myslivecký spolek 
Jehnìdno zkoušky psù z vodní práce mezi chøeš�ovic-
kými rybníky. Zahájení akce probìhlo za zvuku halali od 
trubaèù OMS Písek.

Více na str. 14

Poslední èervnový pátek byl pro všechny žáky slavnostní. Pøedávalo se 
vysvìdèení a hlavnì je èekalo období, na které se tìšili - prázdniny, léto, 
koupání, výlety, dovolené a další úžasné aktivity. 
Pro žáky devátého roèníku byl 28. èerven ještì o nìco slavnostnìjším
a výjimeènìjším. Byl pro nì dnem, kdy se louèili s nìèím, co dobøe znali 
a uvìdomìní, že je èeká krok do neznámého...

Více str. 5

Louèení s absolventy základní školy 
na zámku v Chøeš�ovicích
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Ale jak vznikal v Albrechticích první veøejný vodovod? 
Zkusme dát dohromady vzpomínky nìkolika pamìtníkù 
a poznatky p. Milana Kováøíka, který vycházel ze vzpomí-
nek svého otce Jaroslava. Budou to støípky, které pøi sesta-
vování obèas nezapadají do sebe pøesnì, ale obrázek se 
složí. Zaèalo to koncem 50. let vznikem JZD. Postavily se 
postupnì dva kravíny, ve kterých bylo na 600 krav. Ty potøe-
bovaly pravidelnou dávku vody. Hodnì vody. Proto se ve 
svahu pod Kamýkem, nad asfaltovou Paseckou cestou, 
v prameništi Horského potoka, vybudovala studna o prùmì-
ru 2 m. Ukázalo se, že vody není tolik, kolik se pøedpoklá-
dalo. Proto prý po lesní cestì, kudy se dopravoval materiál 
na stavbu studny, jezdil traktor s cisternou a vodu èerpal.
Další zdroje vody se našly pod Paseckou cestou, u 
èení na cestu na Výrov. Byla vybudována studna s dosta-
teèným množstvím vody, která byla propojena s horní stud-
nou nad cestou. Hloubka byla 8 m. Za normálního stavu

odbo-

V souèasné dobì se v obci potýkáme s dùsledky výstavby 
nové vodovodní a kanalizaèní sítì, s omezením v pøístupu 
do domu, provizorními štìrkovými povrchy cest, hlukem 
a prachem. Tato nákladná akce umožní, mimo jiné, pøístup 
ke kvalitní øímovské vodì asi tisícovce obyvatel obce.

spodních vod byla výška vodního sloupce 6 – 8 m. Krajem 
lesní cesty bylo položeno potrubí s kontrolní a odvzdušòo-
vací šachtou. Voda byla zprvu vedena do prvního vodojemu 
na Výrovì, pozdìji byl postaven nový. 
Protože byl zájem o instalaci vodovodu v obci, hledaly se 
nové zdroje vody. Našly se v údolnici v okolí novì vybudo-
vaného rybníku Radotìš (horní Trampalák) a Trampalov-
ského rybníka. Voda byla svedena do novì zbudované 
úpravny na dvoøe družstevních bytovek. V nádrži uvnitø se 
voda odkalila a pomocí malých èerpadel se do ní pøidávaly 
chemické pøípravky, které mìly odstranit velkou chybu jíma-
né vody – nadbytek železitých slouèenin. Upravená voda se 
èerpadly tlaèila do vodojemu na Výrovì, míchala se s vodou 
od Kamýka a odtud pak samospádem tekla do vodovod-
ního øadu v obci. Øešení to nebylo ani jednoduché, ani pøíliš 
úèinné a spolehlivé. 
Proto po èase se albrechtické zdroje vody odstavily a byla 
pøivedena øímovská voda z vodojemu ve Všeteèi. Ale kdyby 
se ve státì nìco pokazilo, nìjaká záloha vody tady je.

Pøejme si, aby do konce roku 2025 byly veškeré práce 
na pøipojení všech rodin na veøejný vodovod dokonèeny 
a kvalitní pitná voda z veøejné sítì byla naší jistotou. P.D.

V naší obci je již málo pamìtníkù, kteøí znají okolnosti spojené se stavbou tohoto záložního zdroje pitné vody. Studna se 
nachází cca 10 m vlevo od hlavního prameništì Horského potoka. Nad studnou ve vzdálenosti 10 m konèí nezpevnìná 
lesní cesta, která tehdy umožnila pøíjezd traktoru s cisternou. Bylo možno naèerpat 10 m3 pitné vody, s ponecháním do-
stateèné rezervy. Dnes je pøístupová cesta v žalostném stavu. Nejvìtší buk, který jsme s kamarádem Ladislavem Švehlou 
nedaleko této studny zmìøili, má obvod 305 cm, prùmìr 103 cm, výšku 32 m a kubaturu 12,11 m3. Milan Kováøík, Alb. èp. 86

Obec získala dotaci z Ministerstva obrany ÈR na rekonstrukci 
pomníku padlým v 1. svìtové válce. Pomník nechali postavit 
na památku svým padlým spoluobèanùm divadelní ochotníci 
v letech 1917-1918. 
Projekt se také skládal z úpravy prostranství, která je již z vìtší 
èásti hotová. Došlo k odstranìní plotu, zhotovení nového plotu
v nejbližší blízkosti pomníku a vybudování mlatového chodníku. 
Na souèasnou vysazenou zeleò je dotace, kde konèí udržitel-
nost v tomto roce. Proto s úpravou parkové výsadby vyèkává-
me. Samotný pomník nese známky poškození kvùli klimatickým 
vlivùm. Pøevážnì se jedná o vydrolení pùvodních spár a spojù 
v kamenné podezdívce, zneèištìní celkového objektu a vyèiš-
tìní písma, který se nachází z každé strany horního sloupu. 
Betonový základ je neúplný a kovové prvky jsou rovnìž poško-
zeny klimatem. Do konce záøí tak vznikne dùstojné pietní místo, 
na které by se nemìlo zapomínat.
Hana Krippnerová, MBA – místostarostka obce

Teèe voda, teèe ... První veøejný vodovod v Albrechticích

Napsali jste nám Zapomenutá studna u Horského potoka

Informace pro obèany Rekonstrukce pietního místa



Více informací na: www.albrechticenadvltavou.cz

Z 3. zasedání ZO konaného dne 18. èervna 2024 starosta Ing. Miroslav Ušatý. Pøítomno 13 obèanù, z toho 11 èlenù ZO.. Zasedání øídil 
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Kontrola plnìní usnesení ZO a zpráva o èinnosti RO
Starosta – probìhlo jednání s Policií ÈR a SÚS ohlednì úseko-
vého mìøení rychlosti v Albrechticích nad Vltavou u školy. Policie 
nepovolí úsekové mìøení ani zpomalovací pruhy. Doporuèuje 
vybudovat ostrùvek v komunikaci pro zpomalení provozu.
Ing. Havlíèek – proè nepovolí úsekový radar?
Starosta – doporuèuje udìlat tato opatøení v rámci vybudování 
chodníku smìr Hladná.
– probìhne jednání s Ing. Tarabou ohlednì bytových jednotek 
v Údraži 
– záložní vodovodní øad v Albrechticích nad Vltavou by se mìl 
budovat pøíští rok
pí. Olejnická – proè byl zrušen svoz dìtí autobusem ze školy 
v pátek odpoledne?
Místostarostka – je to neekonomické, paní øeditelka nabídla 
prodloužení školní družiny do 16:30. 
ZO schvaluje èinnost rady obce.

Starosta seznámil s èinností na stavbách:    
VHI – bìží výstavba ÈOV, zkušební provoz bude spuštìn na 
pøelomu záøí a øíjna, zkušební provoz trvá 1 rok.
– jsou hotovy všechny kanalizaèní pøípojky v Habøí a na hlavní 
trase v Albrechticích. 
– kanalizace kolem pomníku a Sládkù by mìla být hotova do 
konce srpna a celá  komunikace v tomto úseku bude kompletnì 
zaasfaltována, až zde budou položeny všechny sítì. Dále by mìla 
být kompletnì zaasfaltována komunikace od zrcadla do Habøí 
a v lokalitì u Šímù.
– je hotový pøivadìè od hlav. vodojemu k vodojemu v Prchových
– vodovod v Újezdì je hotový.
– v Chøeš�ovicích se zpracovává projekt položení sítí el. vedení.
– mapují se vodovodní pøípojky v místních èástech, byly zjištìny 
rozdíly mezi projektovou kanceláøí a obcí, je nutné upøesnit. 
– rybník v Jehnìdnì je hotový, bude se dodìlávat høištì. 
Je podaná žádost o dotaci.      
– byly schváleny všechny žádosti o dotaci na FVE, je zpracována 
projektová dokumentace na FVE na budovì ZŠ, tepelné èerpadlo 
a trafostanici ve škole.
– byla schválena dotace na Lesní stezku v Chøeš�ovicích, bude 
vypsána VZ.
– od èervence zaène platit nový stavební zákon, pøíští týden 
budou stavebnímu úøadu doruèeny veškeré žádosti, které 
podléhají stavebnímu øízení. 

Bc. Jaèková – je znám termín dokonèení hasièského høištì 
v Jehnìdnì?
Starosta – bìží stavební øízení, poèítá s dokonèením bìhem 
èervence. 
Místostarostka – v souèasné dobì probíhá kontrola smlouvy na 
projektovou dokumentaci k návsi s právníkem.

Pøístavba malotøídky pro ZŠ
Obec nìkolikrát neúspìšnì žádala o pøístavbu ZŠ. Dnes se paní 
místostarostka s paní øeditelku školy zúèastnila školení ohlednì 
dìtských skupin. Informovala, že je možnost získat dotaci až do 
výše 100% nákladù na vybudování dìtské skupiny na „zelené 
louce“. Udržitelnost projektu je 5 let, kdy musí být využíváno jako 
dìtská skupina, poté mùže obec využívat k jiným úèelùm Škola 
potøebuje další prostory pro uèebny, ty by získala pøestìhováním 
mateøské školy do dìtské skupiny. Nová budova pro dìtskou 
skupinu by mohla být postavena v prostoru pískového høištì nebo 
v blízkosti školní zahrady. 
Ing. Havlíèek – jak se plánuje využít stávající kotelna?
Starosta – bude využita jako strojovna pro tepelné èerpadlo.
p. Schánilec – pokud bude i jiná využitelnost, tak souhlasí. 
Nemùžeme se spoléhat na to, že bude poøád dostatek dìtí ve 
škole.
p. Øeøábek – navrhuje vybudovat dìtskou skupinu za tribunou 
u høištì, kde by se mohlo v budoucnu využít jako byty a parkovištì.
p. Kothánek – doporuèuje vybudovat na pískovém høišti.
Starosta – navrhuje pozvat architekta, aby navrhnul varianty.
ZO bere na vìdomí informaci o zøízení dalších dìtských skupin 
a povìøuje vedení obce pøípravou návrhù.

Pøíspìvek na vodovodní pøípojky
Zastupitelstvo obce na svém zasedání dne 25.4.2024 usnesením 
è. 29/2024-ZO schválilo poskytnutí finanèního pøíspìvku na 
vybudování vodovodní soustavy ve výši 10.000,- Kè na pøipojení 
jednoho trvale obydleného objektu s podmínkou odbìru vody 20 
m3/rok. V souèasné dobì byly ve spolupráci s právníkem obce 
pøipraveny vzorové smlouvy na poskytnutí pøíspìvku, které je 
nutné schválit. Vzory smluv jsou nedílnou souèástí zápisu.
Starosta - jedná se o 2 varianty smluv, jedna pro trvale obydlenou 
nemovitost, druhá pro chataøe. Smlouvy budou podkladem pro 
Èevak.
Ing. Havlíèek – je zde povinnost odbìru 20 m3 vody. Na jak dlouho?
Starosta – je to na dobu 10 let
ZO schvaluje vzor Smlouvy o spolupráci pøi budování dálkového 
vodovodu pro veøejnou potøebu pro pøipojené objekty, v nichž je 
hlášen trvalý pobyt osoby a vzor Smlouvy o spolupráci pøi budo-
vání dálkového vodovodu pro veøejnou potøebu pro pøipojené 
objekty, v nichž není hlášen trvalý pobyt žádné osoby.  

Stanovení nájemného a provozních vztahù mezi obcí 
a uživateli obecního majetku
Starosta obce požádal Finanèní výbor o nastavení podmínek 
užívání obecního majetku a pøidìlování finanèních pøíspìvkù 
spolkùm.
Ing. Havlíèek – zjistil informace, kolik obec finanènì pøispívá 
spolkùm. Neví, jak stanovit pravidlo, podle kterého porovnávat. 
Nelze najít spoleèný jmenovatel. Pokud je spolkový život pro obec 
pøínosný, nemùžeme porovnávat. Neexistuje jednotné pravidlo, 
podle èeho posuzovat. Vždy záleží na zastupitelstvu obce a jeho 
rozhodnutí, jestli chce daný spolek nebo akci podporovat, vždy je 
nutné pøistupovat individuálnì.
Zastupitelstvo obce bere na vìdomí.

Územní studie Újezd
V místí èásti Újezd jsou pozemky soukromých vlastníkù, které 
jsou dle schváleného územního plánu urèené k výstavbì 25 
rodinných domù. Je nutné pro tuto oblast zpracovat regulaèní 
plán. Na pozemcích bude investory vybudována komunikace 
a další sítì. Obec bude realizovat pouze komunikaci na svých 
pozemcích.
p. Veverka – jak se øešil dopravní situace?
Starosta – probìhlo jednání s Policií ÈR, pravdìpodobnì si 
vlastníci pozemku budou muset na své náklady vybudovat 
odboèovací pruh. Je to však na posouzení Policie.
Zastupitelstvo obce a ukládá pokraèovat v administrativních 
úkonech.

Diskuse, rùzné
Starosta – na minulém zasedání zastupitelstva obce se dotázal, 
co s kulturním domem v Albrechticích nad Vltavou. Pokud 
nepøipravíme nìjaký projekt, objekt zaène chátrat.
p. Veverka – navrhuje kanceláøe nebo byty, hospodu ne
pí. Krippnerová – ponechat jako sál, aby bylo zázemí pro rùzné 
spoleèenské a kulturní akce (škola, senioøi atd.). 
Nevíme co bude s hospodou.
Starosta – objekt jsme schopni zpøístupnit vlastním schodištìm, 
pøedpokládaná investice cca 15 mil. Kè
p. Øeøábek – v jiných obcích jsou velké sály a nejsou využity
p. Sládek – souhlasí s pí. Krippnerovou, prostory by si mohly 
pùjèovat spolky pro svoje akce
Ing. Havlíèek – abychom nelitovali za nìkolik let, že je zde 
hospoda. Pokud však nebudeme nyní investovat, objekt bude 
chátrat a pak budeme muset vkládat velké finanèní prostøedky. 
Navrhuje zeptat se veøejnosti, co by zde chtìli.
pí. Krippnerová – byla poøízena aplikace UZOB na poøizování 
zápisu zastupitelstva a rady obce. Až bude aplikace v provozu, 
budou zastupitelé i obèané informováni, jakým zpùsobem budou 
aplikaci používat.
p. Veverka – doporuèuje vyøadit z majetku autobusovou èekárnu 
ve Slavìticích.
p. Øeøábek – jsou již opraveny informaèní tabule?
p. Veverka – nìkteré jsou opravené, zbytek se opravuje.

Informace pro obèanyze 3. zasedání Zastupitelstva obce



Letošní poèasí vùbec nepøeje zemìdìlcùm, ale ani zahrádkáøùm, 
sadaøùm, zelináøùm èi vinaøùm. Pøedèasný start jara a extrémnì 
vysoké teploty na zaèátku dubna vystøídalo zvýšené ochlazení 
a noèní mraz, které zpùsobily katastrofu nejen v ovocných sadech, 
ale i na vinicích nebo zelináøùm. Mírná zima bez mrazù navíc ná-
sobnì zvýšila také riziko pøemnožení škùdcù, hlavnì hlodavcù, 
ale i zvýšenou aktivitu hmyzích škùdcù, jako jsou døepèíci, mšice, 
mandelinky, drátovci a spousty dalších. 

Ale pøíroda se sama postarala o to, že na nìkterých ovocných 
stromech i pøes jarní mrazy, pøece jenom pár plodù zùstalo. O to 
s vìtším úsilím jsme se zaèali vìnovat našim zahrádkám. V tep-
lém a vlhkém poèasí nám zelenina rostla pøímo pøed oèima. 
Rajèata už zaèínala èervenat, na paprikách visely plody, cukety 
a dýnì už byly jen utrhnout. A tak jsme si mysleli, že už budeme 
brzy sklízet. 

Ale pøišel pátek 21. èervna 2024. V odpoledních hodinách zaèalo 
bouøit a krátce po 16. hodinì se nad Albrechtice n/Vlt. snesly èer-
né mraky. Byla obrovská tma, vytvoøila se supercela a zaèalo silné 
krupobití, které trvalo asi pùl hodiny. A dílo zkázy bylo dokonáno. 
Nikdo z nás takovou hrùzu nezažil a neèekal. Kroupy dosahovaly 
až do velikosti tenisových míèkù a vùbec jsme se neodvážili vyjít 
z domu. A když hrùza skonèila a lidé se šli koneènì podívat, co 
krupobití zpùsobilo, zùstaly všem jen oèi pro pláè. Ponièené støe-
chy, rozbitá okna okna domù, omlácené fasády, totálnì rozbité 
skleníky, ponièený zahradní nábytek, kapoty a skla aut, ponièené
solární kolektory na støechách. 

Pohled na znièenou úrodu na 
velmi smutný a sklièující. Kroupy ji skuteènì doslova umlátily.  

zahradách a zahrádkách byl rovnìž

Brambory, øepa, saláty, zelí, cukety, dýnì a ostatní zelenina v za-
hradách byly rozsekány a utluèeny do zemì, z rajèat zbyly jenom 
hlavní stonky uchycené u tyèí. Byly znièeny kvìtiny na záhonech 
i v oknech, rovnìž tak i na hrobech na místním høbitovì. Ovoce se 
stromù bylo sraženo i s letošními vegetaèními vrcholky a s listím, 
takže pod stromy zùstalo nastláno zurážených ratolestí více než 
na podzim. A mladé ovocné stromky mìly kùru na kmenech poni-
èenou a rozsekanou, takže jsou urèeny k likvidaci. 
Krupobití zøejmì usmrtilo i mnohé zpìvné ptáky v korunách stromù 
a v keøích. 

Kvùli bouøce museli místní hasièi v pátek v podveèer èerpat vodu 
z domù, odstraòovat popadané stromy a rovnìž tak i nánosy blá-
ta, kamení, vìtví a nepoøádku z komunikací a z návsi. Albrechtiètí 
obèané všechnu tu spouš� postupnì odklidili. K tomu pøipravené 
kontejnery nestaèila obec odvážet. A na zahrádkách mnozí znovu 
záhony osázeli. Doufejme, že žádné nièivé krupobití již nepøijde. 
Ani pøívalový déš� pøi bouøce z 22. èervna, kdy obcí protékaly po-
toky vody, škody na zahrádkách již nezpùsobil.

Letošní tradièní Podzimní výstava kvìtin, ovoce a zeleniny, 
kterou plánovali zahrádkáøi na konec mìsíce záøí, 

nelze z uvedených dùvodù uskuteènit.  
Ale o to více se budeme tìšit 

na setkání s vámi na výstavì v roce 2025.

„ “ 
chtìlo se nám øíct pøi pohledu 
na kvetoucí zahrádku paní Jitky 
Kozákové. Na zajímavì osáze-
nou zahrádku v chøeš�ovickém
Kozínì nás se slovy: „To musí-
te vidìt,“ upozornila paní Vìra 
Klimešová. A tak jsme jednoho 
srpnového dne tento malý ráj
navštívili. V Kvìtinové soutìži 
by tato zahrádka získala jedno 
z prvních míst. 

To je barev, až oèi pøecházejí!

Dìkujeme paní Jitce Kozákové, 
že nás vlídnì pøijala a dovolila 
i fotografovat. vp

Za ÈZS Albrechtice n/Vlt.: Škoda František

Kvetoucí zahrádka, která potìší oko i dušiChøeš�ovický Kozín

Krupobití znièilo zahrádkáøùm úroduAlbrechtiètí zahrádkáøi
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Na pou� v sobotu 29. èervna jsme poøádali Pou�o-
vou taneèní veselici v Albrechtické hospodì. Velice 
vydaøená akce. Sešlo se nás okolo tøiceti. Takže 
jsme každý mohl sedìt na tøech židlích a pomalu 
u jednoho stolu. Na taneèním parketu jsme mohli 
válet sudy a nikdo se netlaèil. Já osobnì jsem toho 
názoru, a� si každý chodí kam chce a dìlá si co 
chce. Ale nìkdy takové ty justy a trucy, které jsou 
hodné malých dìtí, jsou mi opravdu k pousmání. 
Z dùvodu, že hospoda je obecní, tak ji budeme 
bojkotovat, budeme si dìlat naschvály, nechápou 
už ani lidé z okolních vsí. A ti kdo si buší do prsou,
jak nám to nandali, že k muzice nešli, nám proká-
zali radost. Mohli jsme se vyøádit u poøádné hudby, 
hospoda byla naše, všeho dost a fajn nálada. Vydrželi jsme dlouho do noci a poté odcházeli spokojeni k domovùm. Už se tìšíme na 
pøíští pou�ovku, jak si to užijeme. Takže dìkujeme všem co pøišli a hlavnì tìm, co nepøišli.  Za Rybáøské veterány Mòouk

Rybáøské závody na rybníce Vápenském
V sobotu 20. èervence, jsme poøádali opìt tradièní rybáøské závody na Vápeòáku. Lida se sešlo bìhem 
celého dne opravdu požehnanì. Po dvoudenních pøípravách jsme v sobotu ve 13.00 hodin mohli odpískat 
zaèátek lovu. K závodu se pøihlásilo celkem 29 rybáøù. Z toho 19 dospìlých a dìtí do 15 let deset. Koneènì 
se letos ryby umoudøily a nìco se nachytalo. Kaprù se ulovilo 27, amuøi 2, plotice 4 a jeden bolen. Bìhem 
celého dne a veèera se podávalo všelijaké obèerstvení. A že se  letos opravdu vše snìdlo a vypilo beze 
zbytku. Odhad je, že za celou dobu konání závodù a veèerního posezení se nás sešlo okolo sedmdesáti. 
Poèasí bylo jako na objednávku, žádná bouøe, vichr, déš�, no paráda. Myslím, že vìtšina z nás byla spoko-
jena, že jsme se tak sešli a užili si hezký den. Pouze naše kolegynì Jindra musela na pár hodin domù se 
zaléèit a dát se dohromady. No ono není divu, když si jdete odskoèit do lesa a povede se vám trefit rovnou 
do vosího hnízda. Tìm se to samozøejmì nelíbilo a tak si dovedete pøedstavit, jak to mohlo dopadnout. Ale 
po nìkolika desítkách vpichù dopadla ještì dobøe. A nyní k výsledkùm závodu. 

V kategorii dospìlých
1. místo  Edita Tovarová          
2. místo  František Lipèák
3. místo  Petr Mikšík

V kategorii dìtí              
1. místo  Kryštof Culek
2. místo  Tadeáš Kolpa          

celkem 3,54 metru
1,27 metru
1,01 metru

0,51 metru 
za vytrvalost

Dìtem to holt letos moc nešlo, ale pøíštì bude líp. 
V každém pøípadì všem rybáøùm blahopøejeme 
a doufáme, že ceny jim udìlají radost. 
A my už se opìt tìšíme, jak se napøesrok sejdeme 
zase v tak hojném poètu. 

P e t r ù v  z d a r !

A co dál ...?  To je pøece jasné. Na øadì je  K O N C E R T  souboru

Chairé, již v nedìli 8. záøí od 16 hodin. Kromì krásné hudby a písní souboru, 
si mùžeme užít umìlecký pøednes, herecké legendy, paní Libuše Švormové.
Moc se na vás tìšíme. 
V sobotu 12. øíjna uskuteèníme  Z Á J E Z D  do Telèe, kde navštívíme krásný 
zámek, dáme si pár hodin rozchod na prohlídku mìsta a poté se pøesuneme do 
Jihlavy. Zde nás èeká komentovaná prohlídka pivovaru a posezení v pivovarské 
hospodì. Odjezd z Jihlavy je plánován na pùlnoc. 
Cena zájezdu by mìla být 1000,- Kè na osobu. Z této ceny bude hrazen: 
vstup do zámku v Telèi, komentovaná prohlídka pivovaru, veèeøe a obèerstvení 
v pivovarské restauraci a doprava naším autobusem. 
Vše ještì upøesníme, ale už teï se mùžete hlásit o úèast na zájezdu:

na tel. è. 775 253 145, nebo u Milana a Jindøišky Pizingerových 
èi Františka Krále. 
Tak se budeme tìšit na naše spoleèné akce. Mìjte se fajn!  Za RV Mòouk

Ohlédnutí za Pou�ovou veselicí

Léto s Rybáøskými veterány A co dál ...?
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V sobotu 10. srpna se v Jehnìdnu konala oblíbená 
Suchou nohou pøes Sázka. I když se akce konala po dlouhé odmlce, 
zájem ze strany soutìžících i divákù byl veliký. 

letní sportovní akce 

Zúèastnili se jak dospìlí, tak i dìti. Soutìžící si mohli užít závod v kádi, 
souboje gladiátorù, dospìlí soutìže dvojic v jízdì na trakaøi a dìti jízdy 
s koleèkem nebo trakaøem. V kategorii dospìlých se zúèastnilo celkem 
24 soutìžících a v kategorii dìtí se zúèastnilo 15 soutìžících. 
Po celý den poèasí akci pøálo, a tak ani nikomu nevadilo, když ho jeho 
par�ák vyklopil z trakaøe nebo shodil pøi souboji gladiátorù do vody.
Lucie Tušilová  

SDH Jehnìdno Po letech opìt Suchou nohou pøes Sázka

Støelba probíhala na horské støelnici 
Bramberk v nadmoøské výšce 
okolo 1000 m. n. m.

Støílel se: am. trap, zajíc na prùseku 
a kulová støelba na terè.

A jak to dopadlo v družstvech:

1. místo: 
2. místo:  
3. místo:
4. místo: 

MS Údraž
MS Albrechtice /Bøezová
MS Jehnìdno
MS Albrechtice u Èeského Tìšína 

A v jednotlivcích:

1. místo: 
2. místo:  
3. místo: 

Vlastimil Hronek
Mirek Ušatý
støelec z Lesních Albrechtic

(snad mi promine, zapomnìl jsem jeho jméno)

Pøíštímu Štítu 2025 v Albrechticích nad Vltavou a myslivosti ZDAR!          Za Myslivecký spolek Údraž Pod obrázkem - Honza Schánilec

Dne 22. 6. 2024 se v Albrechticích v Jizerských horách konal 
51. roèník Štítu Albrechtic, hlavní disciplínou tohoto turnaje je 
fotbalový turnaj, o kterém jistì napíší naši fotbalisté, ale co bych 
chtìl zmínit, že hezkou øádku let probíhá také støelecká soutìž 
a soutìž dobrovolných hasièù. Hasièi to nemají s technikou tak 
jednoduché, pøejíždìt veliké vzdálenosti a tak se soutìž hasièù 
moc neuchytila. Za to v myslivcích se utvoøila parta nadšených 
lidí pro sportovní støelbu a myslivost, kteøí se navštìvují i mimo 
Štít Albrechtic na mysliveckých akcích. Tento rok byla støelecká 
soutìž ohrožena, protože Albrechtice v Jizerských horách ne-
mají myslivecký spolek a proto se organizace ujal Mirek Ušatý 
s Markem Daòhelem z Albrechtic u Èeského Tìšína, za což jim 
patøí velký dík. 
Je velká škoda, že Albrechtice nad Vltavou reprezentují jenom 
myslivecké spolky z okolních vesnic - MS Údraž a MS Jehnìdno, 
kdežto místní spolek MS Albrechtice se nezúèastòuje! 
Tøeba to do budoucna napraví. 

A teï už k samotné soutìži: 
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Myslivecký spolek Jehnìdno

Úvodní pøivítání akce zaznìlo z úst pøedsedy mysliveckého 
spolku Jehnìdno pana Václava Lida a pøedsedy OMS Písek 
pana Jana Matulky. Veškeré informace vùdcùm a jejich pod-
porovatelùm sdìlil vrchní rozhodèí Martin Batista. 
Na tuto zkoušku uspoøádali poøadatelé a organizátoøi dva 
nácviky, kterých se zúèastnili pøihlášení vùdci a jejich psí 
svìøenci. Toto nejspíš pøispìlo k úspìšnému složení zkoušek 
vìtšiny zúèastnìných. Na zkoušky bylo pøihlášeno 22 psù 
z toho 8 zástupcù loveckých plemen. Dva vùdci se svými 
svìøenci se nedostavili a 17 pejskù složilo zkoušku úspìšnì. 
Pøihlížející korona mìla neobvyklou možnost pozorovat roz-
dílnou práci jednotlivých plemen. Vìøíme, že všichni pøihlí-
žející si pøišli na své. Nejvìtší zastoupení v poètu pìti pejskù 
mìl Nìmecký ohaø krátkosrstý. 
Vítìzem vodních prací se stala fena nìmeckého krátkosrstého 
ohaøe Era od Vltavského Saníku s vùdkyní Barborou Myšiè-
kovou. Spoleènì dosáhly plného poètu 100 bodù v I. Cenì. 
Nenechal se zahanbit ani Èeský fousek York z Hložku vede-
ným Vlastimilem Štráchalem, kterému pøipadlo druhé místo

také s plným poètem 100 bodù v I. Cenì.
Tøetí pøíèku si odnesla fena Nìmeckého krátkosrstého ohaøe 
Gábi z Tálína s vùdcem Vlastimilem Krippnerem z Hladné také 
s plným poètem 100 bodù v I. Cenì. 
Vzhledem ke stejnému poètu bodù o vítìzích tentokrát rozho-
doval vìk psích svìøencù. 

Èlenové Mysliveckého spolku Jehnìdno za velké osobní i ma-
teriální pomoci hasièù z Chøeš�ovic pøipravili mezi chøeš�o-
vickými rybníky prostory i zázemí pro konání tìchto zkoušek 
psù, které bylo všemi zúèastnìnými velice dobøe hodnoceno. 

Na závìr bych rád podìkoval všem, kteøí se podíleli na pøípra-
vách této nevšední akce, SDH Chøeš�ovice za zapùjèení sta-
nù ale také jejich stavìní pøed a bourání po akci. Rodinným 
pøíslušníkùm a drahým polovièkám za pøípravu a fungování 
obèerstvení. Obecnímu úøadu v Albrechticích nad Vltavou za 
zapùjèení stolù a lavic. A v neposlední øadì také Okresnímu 
mysliveckému spolku Písek za dlouholetou spolupráci.
Myslivecké kynologii a myslivosti Zdar. Václav Lid
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Milí ètenáøi,
jak bylo pøislíbeno v minulém Zpravodaji, pøikládám
krátké pokraèování z besedy s panem spisovatelem 
Ladislavem Beranem.
Jak na sebe prozradil, mimo jiné èerpá své námìty
v archivu v Tøeboni a z knihy Soudní pøípady.  
I on má na svém kontì z doby práce u kriminálky tzv. 
pomníèky – jak se mezi kriminalisty øíká neobjasnì-
ným pøípadùm. 
Jeho aktivní služba trvala do 60 let (5 let pøesluhoval). 
Prý nemá dobré zkušenosti s lidmi, kteøí vykrádali 
kostely a návesní kaplièky. 
Písek míval na kostelech a kaplièkách 88 procentní 
objasnìnost. O tom svìdèí pøehled o pøekupnících 
a starožitnících.

St ø ípk y z h is to r i e è e tn ic tv a

Èetníci na Písecku nebyli èasto ženatí, nebo� žena 
musela mít našetøeno 12 000 korun, aby se mohla 
konat svatba.
Èetnická pátraèka byla složena z 8 lidí a její rajón byl 
velmi rozsáhlý, od Písecka až po Prácheòsko.
Pro vyøešení pøípadù mìli k dispozici 1 auto a 1 moto-
cykl – zvaný bedár, jinak chodili pìšky. 

Milí ètenáøi,
jak víte, snažím se vyhovìt rùznorodým pøáním ètenáøù 
beletrie i odborné literatury a objednávám jim v rámci vý-
mìnného souboru z Písku tzv. tituly na míru. Mezi takové 
ètenáøe patøí i dlouholetý návštìvník Obecní knihovny 
v Albrechticích nad Vltavou – Pavel Kolda, který se zamì-
øuje ve svém volném èase na literaturu faktu, konkrétnì se 
vìnuje 2. svìtové válce.

Když si pøeèetl knihu Morový rok 1938 Kronika tragického 
roku (2. díl Karlovarsko) od autorù Vladimíra Bružeòáka 
a Josefa Mackeho, narazil na zajímavé informace ohlednì 
pøeveleného èetníka do èetnické stanice v Albrechticích 
nad Vltavou. Podle jeho názoru by osud tohoto muže mohl 
zajímat i dnešní obyvatele naší obce. Jsem velice ráda, že 
mne oslovil a tímto pøedkládám struèný výtah z textu. 

Za první republiky spoustu èetníkù padlo pøi 
støetu s pytláky. Ti je nazývali klempíøi. Když 
èetník chytil pytláka, ulovená zvìø byla jeho.

Døíve platilo rèení: „Kde je vidìt èetník, tam 
je bezpeèno.“ 

Písek byl v minulosti nejen mìstem studentù, 
dùchodcù, ale i nevìstincù, hospod, restau-
rací, kaváren èi vináren. O prázdninách se 
mu øíkalo tzv. Malá Praha – díky kamennému 
mostu a tøem plovárnám, kde se i v restaura-
cích tanèilo a vedl se èilý spoleèenský život. 
Rekreovat se pøijelo na 2 tisíce turistù, s nimi 
se pøiživila také galerka odjinud. Tudíž èetníci 
nemìli o øešení kriminálních pøípadù nouzi. 
A právì dìvèata z vykøièených domù èasto 
pomáhala s vyøešením jednotlivých pøípadù. Pravda, nìkdy pomohla i náhoda.

Ladislav Beran vìnuje své knihy všem poctivým èetníkùm, 
své služební povinnosti a neváhali nasadit své životy v boji se zloèinem a pøi 
obranì vlasti.

kteøí plnili øádnì 

Kdo má zájem blíže se seznámit s životem èetníkù, mùže navštívit Obecní
knihovnu v Albrechticích nad Vltavou a vybrat si nìkterý z øádky titulù. 
Srdeènì zve Dana Ryšlavá - knihovnice

Strastiplný osud èetníka Karla Strmiska ... trest smrti za velezradu

K a r e l S t r m is k a ( 1 9 1 0 - 1 9 5 2 )

Narodil se v Praze a jako obyèejný kluk si hrával na zlodìje a èetníky.
Tehdy ještì netušil, že se mu pozdìjší služba u èetnictva stane osudnou.  
Dne 1. èervence 1933 byl na vlastní žádost pøijat k uniformovanému bezpeènostnímu 
sboru. Po absolvování pìtimìsíèního kurzu èetníkù na zkoušku v Praze byl na rok pøi-
dìlen k èetnickému pohotovostnímu oddílu v Chomutovì. Koncem roku 1934 nastoupil 
jako strážmistr na èetnickou stanici v Ostrovì. Kdyby nepøišel osudový rok 1938, možná 
by tam sloužil až do penze. Zde si našel i svou milou – Nìmku Idu Frohmovou, kterou 
si vzal v témže roce za ženu. Klidnou službu mu zmìnila èásteèná mobilizace a nástup 
na hranice. Od 21. kvìtna 1938 byl urèen jako velitel družstva a zástupce velitele èety 
Stráže obrany státu v Louèné. 

Kdo by mìl zájem se s touto zajímavou a pouènou knihou 
seznámit, mùže si ji vypùjèit v Obecní knihovnì v Albrech-
ticích nad Vltavou. Též ocením i podnìtné tipy a nápady, 
které budou zajímat i ostatní ètenáøe. 

Dana Ryšlavá - knihovnice 

Poté co bylo politiky rozhodnuto tzv. „o nás bez nás“ a naše pohranièí pøipadlo 
Nìmecku, byl Karel Strmiska služebnì zaøazen na èetnickou stanici v Albrechticích 
nad Vltavou. Spolu s ním odešla do vnitrozemí i jeho manželka Ida, která se i pøes 
nátlak nìmeckých úøadù po celou válku nepøihlásila k nìmecké národnosti. Rodina 
se brzy rozrostla, v roce 1939 pøišel na svìt syn Karel, o rok pozdìji dcera Marie.

Další syn pøišel na svìt až po válce, kdy opìt došlo na pøe-
ložení do pohranièí. Tentokrát jako velitel 10. roty pohoto-
vostního pluku INB v Aši.
Dlouholetá služba u èetnictva, posléze Sboru národní bez-
peènosti, se podepsala na jeho zdraví. Požádal o pøeložení 
do Prahy, kde vykonával kanceláøskou službu. Po r. 1948 
se nikdy neztotožnil s novým komunistickým režimem. Již 
krátce po únoru pomáhal rodinám zatèených z vysoèan-
ského Sokola, organizoval tajné finanèní sbírky pro rodiny 
politických vìzòù a sám do sbírek pøispíval.
V roce 1951 se napojuje na protikomunistickou odbojovou 
skupinu Josefa Vlasatého, která byla ve spojení se zahra-
nièím. Bìhem krátké doby se mu podaøilo zapojit do odboje 
i další dva pøíslušníky. 

zatèeni i ostatní èlenové a pomocníci odbojové skupiny. 
Po zatèení byl Karel Strmiska surovì vyslýchán, pøièemž 
byl donucen podepsat vykonstruované pøiznání o pøípravì
celostátního pøevratu pomocí jednotek amerických vojsk 
umístìných v tehdejším západním Nìmecku. 
Nakonec byl komunistickou justicí v Praze v inscenovaném 
procesu 22.12.1951 odsouzen za velezradu a vyzvìdaèství 
k trestu smrti. Žádost o milost mu byla zamítnuta. Trest byl 
vykonán 8.8.1952. Spoleèný hrob popravených a zemøelých 
politických vìzòù je na høbitovì v Motole.

Dne 19. záøí 1951 byl Strmiska pro podezøení z velezrady 
zatèen a zproštìn služby. Bìhem dalších dnù a týdnù byli 

Albrechtická obecní knihovna
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Osídlování Kansasu v 2. pol. 19. stol.                 František Švehla z Albrechtic

Pøevzato ze studijní práce Jana Satranského, potomka rodu Švehlù.                                                                             

V srpnovém zpravodaji 2023 jsme otiskli èlánek s názvem
František Švehla z Albrechtic – Osídlování Kansasu 
v 2. pol. 19. století. Nyní pøinášíme pokraèování tohoto 
zajímavého životního pøíbìhu albrechtického rodáka.

Švehlùv rod v Albrechticích pøebýval již v polovinì 17. stol.,
tehdy zde žil sedlák Jakub Švehla....  

Jeho potomek František Švehla - pozdìjší emigrant - pøišel 
na svìt 12. kvìtna 1823 v domì èp. 40. Na jaøe roku 1854 
se František Švehla se svou druhou manželkou (první žena
se stala ve 29 letech obìtí cholery v roce 1850) a synem 
Františkem mladším odhodlal k emigraci. 
Z Albrechtic Švehlovi odešli do Prahy, odtud jeli vlakem do 
Hamburku, dále parníkem do Liverpoolu, poté plachetnicí 
do New Yorku. František Švehla st. byl vùdcem migrující 
skupiny Èechù, jako jediný totiž umìl nìmecky. Za cíl cesty 
si zvolili stát Iowa. Z Philadelphie cestovali vlakem do Pitts-
burghu, dále do Clevelandu a lodí do Chicaga, pak putovali 
na železnièních vagónech do mìsta Galena poblíž hranic 
státù Illinois a Iowa. Poslední etapu absolvovali v povozech. 
Následující zimu Švehlova rodina pøeèkala ve stavení zbu-
dovaném z fošen u Turkey River ve státì Iowa.
František Švehla starší po pøíchodu do Státù pracoval jako
døevorubec, další zprávy o jeho životì se ze vzpomínek
jeho syna nedozvídáme. Víme jenom, že s manželkou mìli 
další potomky. Zemøel 5. srpna 1881 v Iowì, pohøben je ve 
Spillville.  
Od roku 1856 se také syn František ml. živil døevorubectvím. 
Do oblasti pøicházeli další Èeši, kteøí v roce 1860 postavili 
katolický kostel ve Spillville a pozdìji i v Protivínì. Název 
osady napovídá, že sem pøicházelo hodnì migrantù z jižních 
Èech. František Švehla ml. skonèil s prací døevorubce. Roz-
hodl se pro podnikání. Dvì zimy studoval ve Fort Atkinson 
a poté se živil sedláøstvím. 
Od øíjna 1862 do øíjna 1865 pak sloužil v armádì, jednalo 
se o 6th Iowa Cavalry Regiment, pluk operoval v dakotské 
divoèinì, kde docházelo ke konfliktùm se Siouxy, v dnešní 
Severní Dakotì probíhala výstavba Fort Rice, na které se 
podílel. Po návratu z armády se František 18. kvìtna 1868 
v kostele ve Spillville oženil s Annou Kuchtovou. 
Novomanželé se rozhodli pro odchod dále na západ. 
František vedl karavanu pøes Jižní Dakotu do Saline County 
v Nebrasce, kde mezi lety 1869–1874 pomohl vytvoøit nové 
osídlení a kde se zaèal plnì vìnovat polnímu hospodáøství. 
Bohužel mu oheò na podzim 1869 a 1873 znièil všechnu 
úrodu, ve druhém pøípadì došlo také k tìžkému poškození 
usedlosti. Po neštìstí v roce 1873 František ve svém srubu 
zøídil školu, kde zaèal vyuèovat.
Na zaèátku kvìtna 1874 se František rozhodl pøestìhovat 
do Kansasu, manželku se tøemi dìtmi prozatím zanechal 
v Nebrasce. Vedl skupinu, jež putovala pøes Belleville do 
mìsta Concordia, kde se mu ale nepodaøilo získat pùdu, na 
které by mohl hospodaøit, a tak pokraèoval na jih do mìsta 
Salina, kde koupil od Kansas Pacific Railroad Company 
pozemky. 
Pøes Ellsworth dorazil 14. kvìtna 1874 do Wilsonu, odkud 
se více nestìhoval. Zmiòuje, že se zde usadil díky mírnému 
podnebí, dobré pùdì, dostatku vody, stavebních materiálù 
a blízké železnièní stanici. František Švehla ml. byl prvním 
Èechoamerièanem, který získal pùdu ve mìstì Salina. Po 
jejím prùzkumu, bìhem nìhož ho kovbojové okradli o vo-
jenský revolver, který koupil od armády pøi svém propuštìní, 
se vrhl k úpravì pùdy na získaných pozemcích. 
Pùda zahrnovala celkem 80 akrù, pøièemž kupní cena èinila
6 $ za akr.  
V èervenci 1874 se vrátil pro zbytek rodiny do Nebrasky,
povedlo se mu èást tamní pùdy prodat kupci z Iowy v cenì 

12 dolarù za akr, zbylých 80 akrù mìl pøednostnì zajištì-
ných díky službì v armádì. Po úspìšném prodeji naplnìn 
radostí, se nechal s celou rodinou vyfotografovat. 
Nebrasku a Kansas v srpnu 1874 zasáhla invaze kobylek, 
která znièila nejen úrodu na polích, ale i v sadech a na za-
hradách. František touto dobou dlel v Nebrasce. Èeští emi-
granti v Nebrasce ho pøemlouvali, aby se zpìt nevracel. 
František Švehla se nenechal pøesvìdèit a v záøí 1874 se 
s rodinou vrátil do Kansasu a poblíž železnièní stanice 
Wilson postavil dùm a zaèal znovu hospodaøit. 
Dne 22. listopadu 1874 se manželùm narodil syn František 
Švehla nejmladší, jednalo se o první dítì èeských rodièù 
narozené ve státì Kansas. 
V zimì 1874–1875 psal František Švehla výzvy do èeských
periodik ve Spojených státech a novin v Rakousku-Uhersku,  
ve kterých uvádìl zemìdìlské možnosti kansaské pùdy 
èi blízkou železnièní stanici, èímž se snažil pøesvìdèit lidi 
k pøestìhování do krajiny okolo mìsta Wilson. 
Na jaøe 1875 do oblasti Wilsonu zaèali pøicházet první Èeši, 
bìhem jednoho roku se komunita rozrostla na desítky rodin 
a v následujících letech dále expandovala. 
Kolonisté èeského pùvodu brzy mìli politické ambice. 
Prvním zvoleným zástupcem se roku 1875 jednomyslnì 
stal František Švehla ml., jenž zastával funkci zemìmìøièe 
okresu Ellsworth. O rok pozdìji byl v obci Wilson zvolen 
smírèím soudcem. Do obou funkcí byl pozdìji zvolen znovu.
V rámci komunity založil v roce 1875 spolek Blahobyt, který 
pomáhal obìtem rùzných neštìstí, vdovám a sirotkùm po 
èeských osadnících. V roce 1880 vznikl nový spolek, který
se zamìøil na rozvoj èetby, divadla a sportu, èlenové se 
scházeli v objektu „Bohemian Hall“. Švehla se zasloužil o to, 
aby se pùjèování knih ze spolkové knihovny stalo veøejným. 
Záhy zaèaly vznikat i další spolky. 
František Švehla se i nadále vìnoval zemìdìlství, ale v 90. 
letech znovu došlo k sérii neúrod, které doprovázely èasté 
prodeje a zabavování domù a pozemkù, jelikož majitelé 
nebyli schopni splácet hypotéky. Švehla pøišel o svou farmu 
a všechen živý inventáø, pøesto zaèal znovu, aè tentokrát 
s velkými dluhy. Jeho usedlost se 160 akry pùdy se nachá-
zela jihovýchodnì od mìsta Wilson. 
V roce 1893 farmu znièil oheò a dvì Švehlovy dìti uhoøely, 
manželka Anna kvùli této události navždy trpìla psychický-
mi problémy, zemøela 29. kvìtna 1912. František Švehla 
ml. zemøel 10. srpna 1921 ve vìku 75 let. Náhrobní kámen 
manželù Švehlových se nachází na høbitovì ve Wilsonu.

František Švehla mladší s manželkou Annou a synem Victorem 
na fotografii z roku 1874. Na druhé fotografii je František Švehla 
mladší bìhem služby v kavalerii.
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To vše obèas okoøenìno nìjakou ještì vìtší „akcí”. 

Uplynul další rok a už potøetí jsme si zavzpomí-
nali na našeho kamaráda Petra Císaøovského. 
S kamarády jsme 13. èervence 2024 uspoøádali 
fotbalový Memoriál na jeho památku. 

Také bychom chtìli podìkovat našim divadelní-
kùm, kteøí nám pøipravili velmi bohatý a veselý 
program. Podìkování patøí i kapele, která hrála 
až do noèních hodin. 

Pé�o, navždy zùstaneš v našich srdcích.  

Tvoje Albrechtice 

Dìkujeme moc všem zúèastnìným fotbalistùm 
ze Všeteèe, Vodochody Praha, Tálína, Údraže 
a hlavnì Albrechticím, odkud Petr pocházel. 

A l b re ch t i c ká Po u p a ta
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Tento zpùsob léta zdá se být „paømenùm” pøející

Memoriál Petra Císaøovského Fotbalový pohár obhájily Vodochody

Brebtové, Vltavínci i spolkovì nezaøazení fajn lidi se smyslem 
pro humor …. Zkrátka veselá partièka, operující pod oznaèe-
ním „Paømeni". Obsahuje zdravé pevné jádro a neménì dùle-
žitou š�avnatou flexibilní dužinu obalenou zdravou slupkou. 
Daøí se jí v každém roèním období, ale léto pro ni bývá nej-
plodnìjší. Od poklidného posezení u lahodného moku a š�av-
naté peèínky na grilu, pøes poznávání kulturnì-spoleèenské-
ho života v blízkém i vzdálenìjším okolí.

Tou první bylo v letošním roce vystoupení na èervencovém 
Memoriálu Petra Císaøovského. A to hned dvojité. Na pozdní 
odpoledne jsme „oprášili” spartakiádní sestavu POUPAT 
z r. 2018, rozšíøenou o nové cvièenky a tentokrát i cvièence. 
Šestadvacet nadšencù v èervenobílých úborech na zelené 
ploše fotbalového trávníku jen tak nikdo nepøehlédl. A závì-
reèný aplaus divákù byl tou nejvìtší odmìnou pro soubor 
pyšnící se nejen velkým vìkovým rozpìtím, ale i zdravotními 
neduhy všeho druhu. Ne nadarmo je naší velmi oblíbenou 
a nejvytíženìjší èlenkou profesionální zdravotnice Baru.

Druhé vystoupení bylo plánované jako NOÈNÍ SHOW 
a tak se èekalo na romantický západ slunce.

Jenže pøíroda toho dne nemìla na romantiku ani pomyšlení 
a noèní život si pøedstavovala mnohem více vzrušující.

Bìhem chvíle nabídla, jako správný obchodník, deš�ové pøe-
háòky všeho druhu. Od kapek osvìžujících pøes bìžný stan-
dard až po kvalitní „pøívaláèek”. To vše ve výhodném balení 
s hromy a mega blesky.
A i když se jako nejrozumnìjší jevilo svléknout pestrobarevné 
„vypiplané” kostýmy a pøivést vniveè ètyømìsíèní døinu z ná-
cviku, nakonec rozhodl jednotný bojovný duch a stále ještì 
pomìrnì velký poèet divákù, kteøí i pøes nepøízeò poèasí trpì-
livì èekali na slíbené vystoupení.
A tak se pøeci jenom rozeznìly známé písnì skupiny ABBA 
z muzikálu Mamma Mia!, které nakonec roztanèily nejen vy-
trvalé diváky, ale i èleny hudební kapely, která celý veèer od-
hodlanì vyhrávala k poslechu a tanci. A protože jsme nako-
nec pøeci jen všichni byli na stranì vítìzù a déš� jsme bìhem 
vystoupení na chvíli „zastavili”, došlo na závìreèný ohòostroj.

Tímto dìkuji poøadatelùm, že nás znovu oslovili a vložili v nás
dùvìru. Všem úèinkujícím za úžasné hodiny tance a smíchu 
pøi nácviku, že se nenechali odradit a jen znovu potvrdili, že 
jsou úžasná parta zdravì „bláznivých” nadšencù. A také, mo-
mentálnì aktuální, podìkování za možnost využívání obec-
ního sálu, protože jiné vhodné prostory k nácviku a uchování 
kostýmù a rekvizit v naší obci nenajdeme. Tereza Zachová

Podìkování 
Skupinì ÈEZ za podporu 
v rámci Oranžového roku



posádky tvoøili pouze muži a dìti. 
Ženy tento rok využily klidné dopoledne k odpoèinku a ne-
zbytné údržbì a v odpoledních hodinách vyrazily za další 
kulturní sprchou na nedaleký Rožmberk, kde opìt probíhal 
hudební festival Hrady.cz. Nutno podotknout, že se pan 
hostinský Ervín poprvé v životì uvolil zavøít na chvíli svùj 
podnik a pro klid všech pøijal tìžké bøímì vedoucího zájez-
du. Jestli si hudební nášup užil stejnì jako jeho svìøenkynì, 
prameny neuvádìjí, každopádnì své funkce se zhostil zod-
povìdnì a poèet „vyvezených” kusù pøi sèítání zpìt v kem-
pu odpovídal poètu kusù „dovezených”. 

Tereza Zachová
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Do tøetice v kempu Na PískárnìVltava a Rožmberk

První srpnový víkendový spoleèensko-intelektuální pobyt :-)

Ma mma M i a !

Druhým vìtším poèinem „Paømenù” byl tradièní první srp-
nový víkendový pobyt u Vltavy, do tøetice v kempu Na 
Pískárnì. Páteèní den, plynule navazující na následující 
sobotní, jsme trávili v poklidné atmosféøe šumící øeky a pra-
skání ohnì v debatním spoleèensko-intelektuálním kroužku, 
v blízkosti vyhlášené non-stop pivnice U Ervína.
A nutno podotknout, že lahodnìjší, lépe vychlazený rezavý 
mok široko daleko neseženete. Uchu lahodící ticho ustalo 
úderem osmé hodiny veèerní, kdy se v nedaleké pergole na 
pláži rozjela pravá letní diskotéka. A protože jsme uskupení 
vskutku tolerantní a pøizpùsobivé, netrvalo dlouho a vìtši-
na z nás po pár známých tónech také rozvlnila své køivky 
uprostøed davu taneèníkù.
Po chvilce mìli nìkteøí z nás dokonce pocit, že právì zapo-
èali dovolenou v Chorvatsku èi Itálii, neb atmosféra v kem-
pu byla více podobna životu pøímoøského letoviska než 
pravé jihoèeské osady. Ale upøímnì, bylo to fajn.
Sobotní den byl také jiný, než bývávalo zvykem.
Pokoøit Vltavu vyjely tentokrát jenom dva rafty a navíc obì

Tady je nutno podìkovat dalším dvìma mužùm naší party 
Jirkovi a Ivošovi, neb po celou dobu udržovali v táboøe oheò, 
který pøišel víc, než vhod. Co by totiž byla paømenská akce 
bez malého pøívaláèku.
Shrnuto a podtrženo, další nezapomenutelné zážitky jsou 
za námi a ještì spousta dalších, doufám, pøed námi.
Díky parto! Jste jedineèní a v dnešní dobì obzvláš� vzácní!



Dne 21.6. 2024 se v naší mateøské škole konalo pasování 
pøedškolních dìtí na školáky. Akce probíhala na školním 
dvoøe, kde mìli pøedškoláci pøichystanou výzdobu na jejich 
slavnostní nástup. Po pøíchodu pøedškolních dìtí byl každý 
jednotlivì pasován meèem a obdarován stuhou a taštièkou 

s drobnými dáreèky. Poté následoval slavnostní pøípitek, 
focení a tanec s rodièi. Dopolední program pokraèoval v po-
dobì taneèní zábavy, soutìží, chytání bublin a mnoho dal-
šího. Úèast byla hojná a zážitky si odnáší nejen dìti, ale 
také rodièe. Patricie Bílahorková, uèitelka MŠ

DÍVKY VYRAZILY NA FLORBALOVÝ TURNAJ A PØIVEZLY MEDAILI  
Dne 19.6. se dìvèata z 5. až 9. roèníku zúèastnila 
Podaøilo se nám sestavit dva soutìžní týmy, i když mladší žákynì musely vypomáhat tìm starším. Síly 
nebyly vždy vyrovnané, dìvèata hrála i proti Rudým Draèicím, které hrají žákovskou florbalovou ligu. 
Pøesto naše dìvèata obsadila tøetí místo a užila si krásné sportovní dopoledne. Mgr. Michaela Koudelková 

florbalového turnaje o pohár starosty Týna n. Vltavou. 

TURISTICKÝ KURZ   Žáci 6. a 7. roèníku si zpøíjemnili èerven ètyødenním 
turistickým kurzem. Bydleli jsme v Safari stanech v krásném kempu v Kolo-
dìjích nad Lužnicí, hned vedle øeky. Užili jsme si výlet nauènou stezkou až 
do Bechynì, výstup na tamní kostelní vìž a návštìvu leteckého muzea Nebe 
v plamenech. V Jihoèeském zemìdìlském muzeu jsme absolvovali zajímavý 
program Od konì po traktor, který nám pøiblížil historii zemìdìlství. Nejlepší
ale byl tøetí den, který jsme strávili na kánoích. Z kempu jsme dopluli až na 
soutok Vltavy s Lužnicí. Poslední den jsme si prošli èást Židovy strouhy. Užili 
jsme si krásné ètyøi dny. Domù jsme se vraceli unavení a oèouzení od ohnì, 
ale š�astní.  Mgr. Lenka Grzyb

ZAHRADNÍ SLAVNOST
Na poslední støedu tohoto školního roku jsme si naplánovali Zahradní slav-
nost. Poèasí nám pøálo a my jsme strávili pøíjemný èas na školní zahradì. 
Každý si mohl vybrat, co ho baví: hraní deskových her, relaxaci s omalován-
kami, peèení na ohni, batikování látek a obleèení, hudebnì-relaxaèní koutek, 
sportovní hry na høišti nebo tøeba procházku s pejsky. V dobì velké pøestávky 
jsme si pøipravili spoleènou hostinu z dobrot pøinesených z domova. 
Slavnost se nám vydaøila a urèitì to nebyla naše poslední.  Mgr. Lenka Grzyb

LETNÍ FUTSALOVÝ TURNAJ V PÍSKU
Naši sportovci se jeli na sklonku školního roku utkat 
s vrstevníky na Letní futsalový turnaj do obloukové 
haly v Písku. Zápasy probìhly ve dvou termínech pro 
mladší a starší kategorii žákù 2. stupnì. 
Úèastnily se školy: ZŠ T. G. Masaryka, ZŠ J. Husa, 
ZŠ E. Beneše, ZŠ Protivín a ZŠ a MŠ Albrechtice n. 
Vlt. Nìkteré školy sestavily více družstev, jelikož vy-
bírají z 600 žákù. Albrechtiètí hoši však i v takové 
konkurenci hráli vyrovnané zápasy a tak tradiènì 
sklidili po nìkterých akcích ocenìní øeditele turnaje 
Mgr. Jana Adámka. 
Pro kapitána starších žákù a fotbalistu tìlem i duší, 
Matìje Schánilce, stejnì jako Michala Novotného, to 
bylo sportovní rozlouèení se základní školou. 
Dìkujeme obìma chlapcùm za vzornou reprezentaci 
v kolektivních sportech a pøejeme mnoho úspìchù na 
støedních školách.  Mgr. Zdeòka Pirglová

MŠ Albrechtice nad Vltavou Pasování pøedškolákù
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ÈTYØBOJ V ATLETICE V ÈÍŽOVÉ

Dìkujeme za pozvání na putovní soutìž v atletice, která se dne 21. èervna konala v Èížové. Po pøíjezdu se dìti zúèastnily rozcvièky, 
aby byly pøipraveny na první disciplínu, BÌH na 50 metrù (1. tøída zlatá medaile Alex Beran, 3. tøída støíbrná medaile Miroslav Zach, 
bronzová medaile Barbora Sejková, 5. tøída støíbrná medaile Jáchym Jiøí Melichar, bronzová medaile Mia Kvasnièková). 
Poté následoval SKOK DO DÁLKY (1. tøída støíbrná medaile Jiøí Olejnicky, 3. tøída støíbrná medaile Zuzana Svobodová, bronzová 
medaile Miroslav Zach, 4. tøída bronzová medaile Alena Lívancová, 5. tøída bronzová medaile Zuzana Kozáková).  
Po svaèinì se rozbìhlo další kolo závodu, a to HOD DO DÁLKY (1. tøída bronzová medaile Alex Beran, 2. tøída støíbrná medaile 
Samuel Kvasnièka, 3. tøída zlatá medaile Ladislav Pohnán, støíbrná medaile Matìj Soukup, 5. tøída zlatá medaile Jáchym Jiøí Melichar).
Poslední disciplína byla BÌH na 300 metrù (1. tøída zlatá medaile Alex Beran, 3. tøída zlatá medaile Matìj Soukup, 5. tøída støíbrná  
medaile Mia Kvasnièková, bronzová medaile Jiøí Jáchym Melichar. Celkovì získala naše škola 2. místo. 
Dìkujeme a gratulujeme všem úèastníkùm a budeme se tìšit na pøíští akci. Aneta Kvìchová

V èervnu pøedstavila albrechtická 
škola své nové logo, které mìlo 
premiéru na materiálech vytvo-
øených pro rozlouèení s devátým 
roèníkem. V novém školním roce 
nás podle nìho poznáte. 
Jak se vám líbí?  
Ing. Jana Kreidlová

Konec školního roku se pøibližoval a žáci druhého roèníku vyrazili na oèekávaný výlet. 
Dne 4. èervna jsme jeli do Týna nad Vltavou, kde jsme mìli objednaný parník na okružní jízdu 
k soutoku øeky Vltavy s Lužnicí a zpìt. Poèasí se nám vydaøilo a stihli jsme si nakoupit i drobné 
dáreèky. Hlavnì musíme podìkovat panu Havlíèkovi za zaplacení autobusu. 
Náš výlet byl prostì nádherný.  Mgr. Iva Šímová, tøídní uèitelka 2. tøídy

Škola má logo!

ROSTEME SPOLU
Z Š A M Š

A L B R E C H T I C E N A D V L T A V O U

DO PRAHY ZA POZNÁNÍM I ZÁBAVOU
Dne 12. èervna se žáci 4. a 5. roèníku naší školy zúèastnili exkurze do Prahy. Navštívili Národní 
muzeum a historickou èást hlavního mìsta. Nechybìl ani obìd v McDonaldu a nákup upomín-
kových pøedmìtù. Exkurze byla zakonèena návštìvou OC Nový Smíchov.  Mgr. Iva Kohoutová

BAREVNÉ DNY
Ve dnech 17.,18. a 19. èervna 2024 
rozehrály naši školu barvami tzv. 
“ Barevné dny”. V èervený den pøišli 
všichni v èerveném a k obìdu si 
pochutnali na rajské omáèce. Další 
den se vše zazelenalo, k obìdu byl 
špenát. Ve žlutém dni všichni záøili 
ve žlutém obleèení a kuchynì pøi-
pravila kuøe na kari. 
Pøedevším žáci prvního stupnì si 
Barevné dny moc užili a už se tìší 
na podobné veselé akce v pøíštím 
školním roce. 
Martina Bláhová, asistentka pedagoga

ZŠ Albrechtice nad VltavouVýlet parníkem k soutoku Vltavy
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Letos poprvé se pøedání vysvìdèení žákùm 9. roèníku uskuteènilo v prostorách na zámku v Chøeš�ovicích. Provázelo jej slavnostní 
rozlouèení, pøekvapení pro rodièe v podobì vlastní videoprezetace žákù se vzpomínkou na spoleèné roky spojené s prožitými zážitky. 
Nechybìl ani èervený koberec, šerpování absolventù, proslov pana starosty, podepisování žákù do kroniky a symbolický pøípitek. 
Dìkuji všem žákùm a také rodièùm za milá slova, kvìtiny a krásné dary, panu Markovi Syrùèkovi za propùjèení prostor zámku
a paní místostarostce za pomoc pøi organizaci. Ing. Magda Komrsková, tøídní uèitelka 

Pr os lov t ø ídn í uè i t e lk y de v á té ho r oè n ík u
Milí žáci, vzpomínám na naše první spoleèné dny. Byli jste žáky šestého roèníku a já vaší uèitelkou matematiky. Témìø celý první rok 
jsme se slyšeli a vidìli pouze skrze obrazovky pøi online výuce. V osmém roèníku jsem se stala vaší tøídní mamkou. Byla jsem jí pouze 
dva roky, ale bylo to období intenzívní, a ne vždy snadné. Moje úloha pro mne byla výzvou a tušila jsem, že to bude nároèné období. 
V prùbìhu èasu jsme spoleènì zažili mnoho úspìchù i zklamání. Každý z vás hledal své vlastní cíle. Nìkteøí s vìtšími obtížemi, než 
jsme si možná pøedstavovali. Dnes mohu s radostí øíci, že jste všichni pøijati k dalšímu vzdìlání dle vašeho výbìru. Bylo to velmi cenné 
období plné nejen školních povinností, ale i uèení se o sobì samých. Spoleènì jsme øešili konflikty a vzájemnì se podporovali.
Dìkuji vám za dùvìru, kterou jste mi poskytli, a za všechny nezapomenutelné spoleèné zážitky. Každý z vás mi nìco dal. Uèili jste mì 
trpìlivosti a vytrvalosti. Držím vám všem palce na vaší další cestì, a� už to bude na støední školu, do uèení nebo kamkoliv jinam. 
Pamatujte, že i když život pøináší výzvy a nezdary, vždy máte možnost se zlepšovat a rùst. Vìøte si a jdìte za svými sny. Máte pøed 
sebou celou budoucnost a mnoho pøíležitostí. Pøeji vám, abyste našli tu svou cestu, na které budete š�astní a úspìšní. A� už bude 
jakákoli, vìøím, že na ní obstojíte. Pøeji vám všechno nejlepší. Vaše tøídní uèitelka Magda Komrsková.

Pr os lov žá k ù 9 . r oè n ík u
Milé paní uèitelky, milí rodièe a prarodièe, vážený pane starosto 
a vážená paní místostarostko, rádi bychom vás tu všechny pøivítali 
a chtìli bychom vám podìkovat za vaši ochotu a èas. 
Vzpomeòme na všechny zážitky, na veškeré potíže, které jsme 
mìli, a navzájem jsme si dokázali pomoci. Ale zaèneme úplnì od 
zaèátku. V první tøídì jsme se všichni uèili poèítat, psát a èíst. Èím 
dál jsme šli, tím více jsme se uèili nové vìci. A najednou jsme 
dorazili do šesté tøídy, kde jsme se poprvé se všemi seznámili. 
Netrvalo dlouho a my se po mìsíci ocitli za poèítaèem doma. Po 
nároèném roce jsme se sešli v sedmé tøídì s novou tøídní uèitel-
kou. V sedmièce jsme toho spoustu prožili. Dobrého èi špatného. 
Do osmé tøídy jsme nastupovali s novou tøídní uèitelkou a novými 
spolužáky Domèou a Michalem. Uteklo to jako voda a my se ocitli

v deváté tøídì. Bohužel o jednoho ménì, a to Michala Štrubela. 
Pøipomeòme si tøeba to, jak pomocí deodorantu a zapalovaèe 
spálil školní židli. V devítce jsme už vìdìli, že tenhle rok bude 
tìžký, a tak se vìtšina z nás uèila na pøijímaèky. Naštìstí jsme to 
všichni zvládli. Nejvíce nám budou chybìt zážitky na výletech ne-
bo legrace ve tøídì. Pro mnohé z nás bude tìžké se rozlouèit, ale 
i pøesto pamatujme, že nìco krásného konèí, aby mohlo nìco 
ještì krásnìjšího zaèít. Na dalších školách si najdeme nové ka-
marády, ale i pøesto budeme na tuto tøídu vzpomínat v dobrém.
Hlavnì bychom chtìli podìkovat všem uèitelùm, nejvíce naší 
tøídní paní uèitelce Komrskové, která to s námi vydržela dva roky 
a jen tak to nevzdala. Louèíme se s celou albrechtickou školou, 
navždy nám zùstanou vzpomínky, dìkujeme.  Žáci 9. roèníku
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Po tøech pøedcházejících setkáních rodákù, která se úèastníkùm 
líbila, si pøáli poøádat je èastìji. Proto jsme pøi plánu akcí spolku 
„Náš Újezd“ na letošní rok tuto akci naplánovali na sobotu 27.7.
od 16 hodin pod názvem „Prázdninové setkání spoluobèanù“, ale 
se stejným programem a opìt také pozváním všech souèasných 
a døívìjších spoluobèanù a pøátel osady Újezd. 
V cca 17 hodin bylo setkání zahájeno, kdy jsem pøivítal všechny 
úèastníky a seznámil je s tím, co se v osadì bìhem roku událo
a jaké akce spolek poøádal. Dále byly pro úèastníky kromì publi-
kací vydaných v minulých letech a „Zpravodaje“ zhotoveny velké 
fotografie z pøedcházejících srazù v roce 2018, 2021 a 2023. 
Ty pak úèastníci, kteøí o nì projevili zájem obdrželi zdarma. Pro 
návštìvníky bylo pøipraveno bohaté obèerstvení, které bylo samo-
zøejmì opìt zdarma. K tomu ještì ženy napekly široký sortiment 
peèiva ke kávì. Rovnìž i mnozí pøíchozí pøinesli obèerstvení 
(dokonce i sud piva), za což jim patøí velké podìkování. 

Po celý èas se konala vzájemná potkání a vzpomínání na dobu 
ménì i více vzdálenou. Setkání probíhalo v klidné a pøátelské 
atmosféøe a zúèastnilo se ho více než 70 obèanù všech generací, 
od nejmladších až po nejstarší paní Marii Novákovou (92 let). 
Veèer nìkteøí úèastníci (zejména døíve narození) zaèali postupnì 
odcházet, ale jiní zase pøicházeli a zùstali až do konce. Potìšila 
nás také návštìva pana starosty, i když pøijel pozdìji, protože se 
úèastnil jiné akce v obci. Mìli jsme velké obavy z horka, pøi zahá-
jení bylo pøes 30 °C, ale foukal lehký vìtøík, a pod pergolou bylo 
celkem pøijatelnì, veèer se ochladilo a bylo velmi pøíjemnì.
Myslíme si, že se setkání všem líbilo, o èemž svìdèí podìkování 
za pìkné uspoøádání od celé øady úèastníkù. Závìrem bychom 
chtìli podìkovat obci Albrechtice, spoleènosti ÈEZ a všem tìm, 
kteøí pøinesli nìjaké obèerstvení. Zvláštní podìkování si zaslouží 
zejména ženy, které pøipravily obèerstvení a zajiš�ovaly obsluhu 
úèastníkù.                             J. Procházka, foto: autor a L. Zgarbová

Z èinnosti spolku „Náš Újezd“Prázdninové setkání se vydaøilo

Z historie Újezda I døíve se újezdští setkávali ...

Foto z archivu 
paní Steinbichlerové
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Kostel sv. Jana Køtitele je pùsobivá 
starobylá stavba, která vyžadovala 
po staletí mnoho péèe. Nejinak tomu
je i v souèasnosti. Další dobrá vìc 
v podobì opravy portálu kolem vstu-
pu do kostela se podaøila. A protože 
je kostel památkovì chránìn, bylo 
potøebné provést obnovu odbornou 
prací restaurátora. 
Došlo tedy na opatrné omytí bio na-
padení a depozitù neèistot, zpevnìní 
souvrství historických nátìrù a apli-
kaci krycího vápenného nátìru bílé 
barvy. 
Obnova portálu byla provedena 27. 
èervna. Odborníka  na obnovu portálu 
sjednal pan faráø Slávek Holý a cenu 
obnovy v èástce 20 449,- Kè uhradil 
Spolek památky Chøeš�ovicka. 

Boèní oltáø sv. Jana Nepomuckého v kostele sv. Jana Køtitele je 
koneènì po dlouhých letech kompletní. Malý obrázek z horní èásti 
oltáøe, který byl pravdìpodobnì v 90. letech, jako jiné vzácnosti 
z kostela také odcizen a nepodaøilo se ho znovu nalézt, byl nahra-
zen zcela novým. Nový obrázek zobrazuje zmiòovaného muèed-
níka svrženého z pražského Karlova mostu do Vltavy. 
Obraz namaloval na požádání spolku památek talentovaný malíø

Miloslav Fouèek z Písku, který už léta vystavuje své obrazy nejen 
v pražských galeriích. Pøestože se vìnuje umìlecky trochu jinému 
stylu malby, sám øekl, že namalovat obrázek do kostela sv. Jana, 
byla pro nìj velká èest a rád ho kostelu vìnoval. 
Kéž by takových, bylo více! To by se to opravovalo! :-) Velké díky!
Nový obrázek byl vsazen do rámu oltáøe 15. èervence 2024.
Text a foto: R. Lacinová

Obrázek sv. Jana Nepomuckého v kostele sv. Jana

Spolek 
in formuje a dìkuje . . .

památky Chøeš�ovicka 

Proh l ídky kos te la sv. Jana Kø t i te le 

na tel: 607 939 885   Srdeènì zveme!

Na úètu spolku
je k 7. srpnu èástka ve výši 443 452,- Kè.

Moc si vážíme všech dobrovolníkù, kteøí 
pomáhají naplòovat cíle spolku. 

Dìkujeme všem dobrovolným dárcùm!!!  

Spolek památky Chøeš�ovicka

Na konci èervna byl opraven kamenný portál kolem
vstupu do kostela sv. Jana Køtitele, Spolek památek 
vydal z úètu na tuto opravu 20 449,- Kè.

Obecní knihovna Chøeš�ovice poøádala již podruhé noc 
v knihovnì. Tato akce je celosvìtová a tentokrát se konala
22. bøezna. Jelikož nìkteré dìti mìly Noc s Andersenem 
ve svých školách, museli jsme ji v knihovnì pøesunout na 
3. kvìtna 2024. Tématem bylo „Letem svìtem“. Nejprve 
jsme si povídali o pohádkách z rùzných zemí, nìkteré jsme 
si i pøeèetli. Pak pøišel na øadu kvíz a výroba vlastní knížky, 
kterou si pak odnesli domù.
Jakmile se pøiblížil veèer, dìti pøemohl hlad a proto jsme 
pro dìti pøipravily italskou veèeøi v podobì pizzy. Nezbylo.
Po veèeøi jsme dìtem slíbily krásnou animovanou pohádku 
Coco, na kterou se moc tìšily. Už na nás èekaly jen pelíš-
ky v podobì spacákù a pøikrývek. Ráno dìti posnídaly a pøi 
èekání na rodièe vyplnily èas skákáním v tìlocviènì nebo 
hraním v knihovnì.
Dìti odcházely natìšené na další noc v knihovnì, kterou
opìt plánujeme v pøíštím roce. 
Text: Lenka Kothánková knihovnice  Foto: Klára Kothánková

Obnova kamenného portálu kostela Spolek památky Chøeš�ovicka

Noc s AndersenemObecní knihovna v Chøeš�ovicích
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13. cyklopou� ke sv. Jánu Chøeš�ovice
V nedìli 23. èervna 2024 se uskuteènila 13. cyklopou� ke sv. Jánu. 
Vyjíždìlo se od kostela ze Záhoøí po 14. hodinì za krásného po-
èasí. Cyklopoutì se zúèastnil také náš faráø Vítìzslav Holý, který 
na zaèátku pouti všem úèastníkùm požehnal a pomodlil se s nimi. 
Po úvodní modlitbì jsme se rozjeli každý na svém kole k našemu 
cíli. Bìhem cyklojízdy jsme také nìkolikrát zastavili proto, aby nám 
všichni staèili. Pouti se zúèastnila rodina Kožmínova ze Záhoøí 
a z Chrastin, Daniel Hronek, Lucie Justýnová, která jela s námi 
poprvé na svém novém krásném kole. Bìhem jízdy se k nám pøi-
pojil v Tøešni Josef Kartíšek. Na tuto pou� pøijel také pan Šefránek 
se synem, který zde vždy hrál s dìtmi hry a soutìže. Bohužel 
letos z dùvodu malého poètu detí moc nehrál. Po pøíjezdu na 
místì jsme si postupnì zaèali opékat ve venkovním prostranství 

buøty, které na místo pøivezla Blanka Kožmínová s Klárkou. 
vìci k opékání vè. skládacích stolù pøedem pøivezl Pavel Kožmín 
se syny autem. Buøty a ostatní potraviny k opékání obstarala rodi-
na Kožmínová z Chrastin po dohodì s panem faráøem. Na místo 
pøijeli autem také Marie Karfíková s panem Karfíkem a Justýnovi. 
Když jsme si spoleènì upekli buøty a jinak obèerstvili, tak jsme se 
spolu vyfotili a šli se podívat do kostela, kde jsme se pomodlili 
a poprosili za vše, co jsme mìli v našich srdcích. Po této modlitbì 
jsme ještì chvilku pobyli v kostele. Po prohlídce kostela a závì-
reèném požehnání jsme se postupnì na svých dopravních pro-
støedcích rozjeli zase zpìt domù. Myslím, že se cyklopou� vydaøila, 
každý zúèastnìný prožil krásné spoleèné chvíle, na které bude 
rád vzpomínat. Olina Kožmínová

Ostatní 

Vítání léta
Letni prázdniny se v Chøeš�ovicích pøivítaly  v sobotu 29. èervna.
Byl krásný sluneèný a hlavnì velmi horký den.  
Pro dìti bylo pøipraveno plno soutìživých her, ale nakonec se 
stoupilo na vodni hrátky, jelikož se soutìžit na sluníèku moc nedalo. 

pøi-

Dìti si mohly vyzkoušet zapùjèený skákací hrad, tímto dìkujeme 
Pùjèovnì u Alfa, dále si vyzkoušely støíkání z hasièských proudnic 
a probíhaní vodním vodotryskem. Dìkujeme hasièùm za pøípravy, 
dobré osvìžující pití a za dobré jídlo!  Klára Kothánková

Dne 15.6. se v Telèi poøádaly velkolepé oslavy 160. výroèí od založení prvního dobrovolného hasièského sboru. 
Setkalo se zde 694 historických praporù, které byly obdaøeny památeèní stuhou. Na Telèském námìstí si oslavy nenechalo ujít pøes 
pìt tisíc hasièù ze všech krajù Èeské republiky, mezi nimi byli i hasièi z Chøeštovic.  Klára Kothánková

Hasièi v Telèi SDH Chøeš�ovice

SDH Chøeš�ovice
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V polovinì èervna uspoøádalo Sdružení hasièù, Èech, Moravy 
a Slezska setkání historických hasièských praporù dobrovolných 
hasièských sborù u pøíležitosti 160. výroèí založení prvního dobro-
volného hasièského sboru a to ve Velvarech. Setkání se uskuteè-
nilo na námìstí Zachariáše z Hradce v královském mìstì Telè. 
Souèástí oslav bylo dekorování více než 700 hasièských praporù 
z celé Èeské republiky a oslavy si nenechalo ujít témìø 5000 do-
brovolných hasièù. 
Souèástí delegace jihoèeského kraje byl i náš albrechtický hasiè-
ský sbor. Jednotlivé sbory s sebou pøivezly buï originální historické 
hasièské prapory, nebo jejích repliky. 
Na telèském námìstí a v okolí zámku byla k vidìní ukázka histo-
rické hasièské techniky. Všechny krajské prapory byly dekorovány 
stuhami z rukou pøedsedy Senátu Miloše Vystrèila a naší starostky 

Sdružení hasièù, Èech, Moravy a Slezska Moniky Nìmeèkové. 
Všechny ostatní prapory byly dekorovány stuhami z rukou kraj-
ských starostù a jejich pomocníkù. 
Takto velká akce si žádala mnoho pøíprav a� už dopøedu, ale také
v samotný den konání. V ranních hodinách byl sraz a prezence dle
jednotlivých krajù v nedalekém Panském dvoøe, odkud se všichni 
úèastníci pøed polednem pøesunuli zámeckou bránou na telèské 
námìstí. Kde už všichni oèekávali ten obrovský prùvod hasièských 
praporù, tu  neskuteènou krásu a hrdost, kterou nosíme nejen na 
žerdi pøi slavnostních chvílích. I pøes takový poèet praporù bylo 
obrovské telèské námìstí bìhem nìkolika minut naplnìné a oslavy 
mohly zaèít v duchu starého hasièského hesla bližnímu ku pomoci, 
sobì ku cti a vlasti ku slávì…
Text: Petr Sidum – velitel SDH Albrechtice nad Vltavou  Foto: Hasièi Telè

Mistrovství republiky v požárním sportu v Písku

Hasièi oslavili 150 let od založení sborù

Na pøelomu mìsícù èervna a èervence hostilo naše okresní mìsto mistrovství republiky v požárním sportu dorostencù a dorostenek. 
Toto velkolepé klání poøádalo Sdružení hasièù Èech, Moravy a Slezska ve spolupráci s Krajským sdružením hasièù Jihoèeského kraje 
a Okresním sdružením hasièù Písek pod záštitou hejtmana Jihoèeského kraje a starosty mìsta Písku za úèasti zástupcù všech krajù 
z Èeské republiky a hlavního mìsta Prahy. K vidìní byly úctyhodné výkony a padly dokonce dva národní rekordy. Vzhledem k velikosti 
akce byly požádány o pomoc a spolupráci sbory z celého píseckého okresu. A tak i albrechtický hasièský sbor pøiložil ruce k dílu. Hasièi 
pracovali nìkolik dní v technické èetì, která zajiš�ovala zdárný prùbìh závodù ve všech disciplínách a hasièky spolupracovaly pøi orga-
nizaèních záležitostech, zejména pøi slavnostních ceremoniálech spojených s pøedáváním cen, medaili a pohárù.
Všem albrechtickým hasièùm a hasièkám bych chtìl touto cestou podìkovat za práci a reprezentaci na této hasièské republikové akci.
Text: Petr Sidum – velitel SDH Albrechtice nad Vltavou  Foto: Hasièi

V první polovinì èervence jsme byli pozváni na oslavy 150. výroèí 
našich spøátelených sborù, kterých jsme se zúèastnili s hasièskou 
technikou a slavnostním praporem.
Jednalo se o hasièské sbory v Bechyni a Týnì nad Vltavou, které 
patøili v letošním roce mezi devìt sborù v Jižních Èechách, jejichž 
výroèí se shodovalo s èíslicí volání o pomoc právì hasièe.
V Bechyni si ještì zároveò pøipomnìli 50. výroèí od otevøení ha-
sièského muzea, které jsme si ještì pøed zaèátkem oslav prohléd-
li a bylo se opravdu na co dívat. Po prohlídce muzea se pøesunul 
slavnostní prùvod na krásné bechyòské námìstí, kde byly po

proslovech z úst pøedstavitelù hasièù a mìsta pøedány všem zú-
èastnìným sborùm pamìtní stuhy k jejich praporùm. 
V prostorách celého námìstí byla vystavena hasièská technika 
od nejstarších koòských støíkaèek až po nejmodernìjší hasièské 
speciály. A probíhaly zde v prùbìhu celého odpoledne rùzné ukáz-
ky z hasièských èinností, jako bylo vyproštìní z havarovaného 
automobilu, nebo záchrana ze vzduchu. 
V podobném duchu se nesly i oslavy v Týnì nad Vltavou, které 
byly ještì doplnìny soutìžním kláním o Železného hasièe. 
Text: Petr Sidum – velitel SDH Albrechtice nad Vltavou   Foto: Hasièi
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Albrechtická výjezdovka se v létì nezastavila
S pøicházejícím létem bylo poèasí jako na houpaèce. A tak to bylo 
i s výjezdy albrechtické hasièské jednotky. Jednalo se pøevážnì 
o technické výjezdy a zásahy zejména po silném vìtru, bouøkách, 
pøívalových deštích a v neposlední øadì po tìch nièivých kroupách, 
které zasáhly naši vesnièku.

Nìkolikrát jsme vyjíždìli k odstranìní stromù blokujících prùjezd-
nost komunikací v okolí naší obce. Bìhem pøívalových deštù jsme 
opakovanì odvodòovali zaplavenou albrechtickou náves, èistili 
silnì zanesené kanály v obci, odèerpávali vodu ze zaplavených 
domù v Albrechticích nad Vltavou, Údraži, Újezdì a uklízeli zne-
èištìné vozovky všemi smìry. V ten osudný kroupový pátek jsme 
nejprve po pøívalovém dešti opìt odvodòovali náves, èerpali vodu 
a následnì zaèala likvidace následkù po krupobití. Postupnì jak

nám operaèní støedisko v Èeských Budìjovicích hlásilo nejvíce 
postižené domy, jsme jezdili, plachtovali a opravovali ponièené 
støechy, protože se blížil další déš�, který také pøed pùlnocí pøišel. 
Vzhledem k vysokým domùm byla povolána technika Hasièského 
záchranného sboru a to plošina s výsuvným žebøíkem z Týna nad 
Vltavou, nìkolik technických kontejnerù s odpovídajícím materiál-
ním vybavením ze stanice Písek a Prachatice a zároveò družstvo 
lezcù. Nejen tento zásah probíhal do pozdních noèních hodin, ale
i spousta ostatních. 

Text a foto: Petr Sidum – velitel výjezdové jednotky Albrechtice  nad Vltavou  

Za tuto práci bych chtìl podìkovat všem èlenùm albrechtické 
výjezdové jednotky a pøedevším za to, že jsme schopni vyjet 
k pomoci druhému nejen v denních, ale i v noèních hodinách, 
kdy je výjezdù mnohem víc.

Starší pøípravka a mladší žáci
Zdravíme všechny pøíznivce fotbalu.
Již jsou naše mladé hvìzdy a nadìje albrechtického fotbalu odpoèatí 
a opìt nám to zaène. Je tøeba se dostat zpìt do fotbalového rytmu. 
Tento fotbalový roèník jsme opìt pøihlásili dva týmy. Starší pøípravku 
a mladší žáky. Doufáme, že se nám bude daøit stejnì jako minulý rok 
a rozhodnì nebudeme naštvaní, když to bude ještì o chlup lepší. 
Letos nás èeká daleko více soupeøù a také více místních fotbalových 
derby. A tak doufáme ve velkou podporu našeho vìhlasného, v celém 
kraji obávaného fanklubu a dalších fotbalových nadšencù. 
Letos trochu bojujeme s poètem pøihlášených fotbalových nadìjí. 
Proto prosíme, kdo by chtìl a mìl zájem si pøijít s námi kopnout, jen
si to tøeba zkusit, a� neváhá a pøijde. Máme suprový tým mladých 
fotbalistù a pøijmeme každého, kdo najde odvahu a pøijde se na nás 
podívat. Pojïte nám pomoci udržet mladý fotbal v Albrechticích!!! 
Takže neváhej a PØIJÏ!  
Fotbalu zdar a Albrechtickému obzvláš�!!!   Patrik Marcin

Pøijïte si s námi kopnout a zkusit opravdový zápas. 
Tìšíme se na naše spoleèné úspìchy. 

Fotbalový klub TJ Albrechtice nad Vltavou

NÁBOR ALBRECHTICKÝCH NADÌJÍ
/ pro mladé fotbalové hvìzdièky od 6 - 13 let /

p o ø á d á  

V pøípadì zájmu nás kontaktujte:

Marcin Patrik
Tel.: 720 379 554

E-mail: Patrik.Marcin@seznam.cz

Milota Václav ml.
Tel.: 731 379 589

E-mail: milota.v@seznam.cz

Trénujeme  KAŽDÝ ÈTVRTEK  od 17:30

Soutìže už se nám zaèínají rozjíždìt a první body jsou na svìtì. Urèitì je ale na místì se nejdøíve ohlédnout kousek zpìt a pochválit 
všechny úèastníky letošního Štítu Albrechtic za skvìlou reprezentaci v Jizerkách. Tøetí místo TJ Albrechtice nad Vltavou ve fotbalovém 
turnaji a první místo MS Údraž ve støelecké soutìži družstev se asi nepovede každý rok, takže „SLÁVA NÁM!!!“ 

Další skvìlou zprávou je, že do nové sezóny 2024 / 2025 vstupujeme již druhým rokem se ètyømi týmy! Tradiènì muži „A“ + muži „B“ 
a u mládeže je to tentokrát starší pøípravka a mladší žáci. Opìt nás èeká nabitý program a nemálo práce. Snad se bude všem týmùm 
daøit a mladé nadìje bude bavit trénovat a hrát, stejnì jako diváky na nás chodit koukat a fandit. 

Od této sezóny došlo také ke zmìnám názvu soutìží. FAÈR se jakožto èlen UEFA pøizpùsobila novým trendùm a pøejmenovala desítky 
let zažité názvy soutìží dle „evropských standardù“. Znamená to tedy, že v soutìžích mužù v podstatì oficiálnì neexistuje napø. okresní 
pøebor, okresní soutìž atd., ale naše Áèko aktuálnì kope OP 8. ligu a Béèko OS 9. ligu. Snad si na to všichni brzy (ne)zvykneme. 

Do nových soutìží by to chtìlo také nové dresy, protože aktuální vybavení pro Áèko také úplnì neodpovídá „evropským 
Chtìli bychom touto cestou oslovit pøípadné zájemce o sponzoring pro nákup nové sady dresù. Za pøíspìvek samozøejmì nabízíme 
umístìní reklamy na triko èi trenky, pøípadnì umístìní reklamního banneru v areálu „Vltava Arény“. Velikost reklamy bude samozøejmì 
závislá na výši podpory klubu. Pøedem moc dìkujeme za podporu a tìšíme se na Vás na tribunách a na dresech! 

standardùm“. 

Fotbalu ZDAR a tomu našemu zvláš�!  Dušan Hronek

TJ Albrechtice nad VltavouBronzový Štít 2024
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65  Karlíèek Josef, Jehnìdno
50  Hruška Zdenìk, Újezd
84  Dvoøáková Marie, Hladná
83  Maøíková Rùžena, Albrechtice n/Vlt.
50  Musilová Pavla, Albrechtice n/Vlt.
55  Koš�ál Michal, Jehnìdno
86  Øeøábek Ladislav, Jehnìdno
65  Švarc Jiøí, Jehnìdno

50  Husa Vítìzslav, Hladná
60  Èerníková Jitka, Albrechtice n/Vlt.
70  Mikolajczyková Hana, Albrechtice n/Vlt.
55  Velek Karel, Údraž
75  Dvoøák Jan, Hladná

81  Kováøíková Marie, Jehnìdno
75  Záveská Jindøiška, Jehnìdno
75  Peterková Jitka, Jehnìdno
95  Fähnrich Antonín, Údraž
93  Nováková Marie, Újezd
75  Záveský Josef, Jehnìdno
82  Weiserová Helena, Albrechtice n/Vlt.
75  Danningerová Jana, Albrechtice n/Vlt.

Spoleèenská kronika 

15.6.2024
Petr Karlík, Údraž

A l e sy b u d o u d á l e v s l u n c i sn í t a vo d y d ø íma t 
v l e sku b í l ý ch h vì zd . . .

~ ~Zp ra vo d a j o b ce A l b re ch t i ce n a d V l t a vo u vych á z í o d èe r vn a 2 0 11  

 
redakèní

 rada:
Vlasta Petružálková
Hana Krippnerová
Radka Lacinová

Uzávìrka pøíštího èísla

Zpravodaj obce Albrechtice nad Vltavou, periodický tisk územního správního celku, registrován u MK ÈR pod è. E 20238. 
Vydavatel: Obec Albrechtice nad Vltavou, 397 01 Albrechtice nad Vltavou è. p. 79, IÈ: 00249521 

Vychází v Albrechticích nad Vltavou - 6x roènì. Roèník 14  /  Èíslo 4  /  Datum vydání: 26. srpna 2024  /  ZDARMA

redakce nezodpovídá 
za obsah èlánkù, pravopis 
èi formulaci 

vlasta.petruzalkova@volny.cz
h.kripp.18@seznam.cz
rad.lacinova@seznam.cz7. øíjna 2024

KOSTEL NA POUŠTI

Ke stavebním dìjinám 
kostela sv. Jana Køtitele 

v Chøeš�ovicích

PØEDNÁŠKA
Mgr. Filip Facincani    Mgr. Kryštof Loub

Sobota 14.9. od 17:00
KD Chøeš�ovice

Spolek Rybáøských veteránù 
Vás srdeènì zve na

souboru Chairé
v nedìli 8. záøí 2024 od 16.00 hodin

v kostele sv. Jana Køtitele „Na poušti“ v Chøeš�ovicích

Prùvodním slovem provází

paní hereèka 

Libuše Švormová

Vedení obce Albrecht ice nad Vl tavou
pøe je všem os lavencùm 

mnoho š tìst í , zdraví a radost i ze ž ivota.

Pamìtní køížek  Na památku neš�astné události.

V Chøeš�ovicích pøi cestì vlevo smìrem ke kostelu sv. Jana Køtitele se objevil 
pamìtní køížek vìnovaný panu Davidu Šajbenovi z Albrechtic nad Vltavou. 
Uplynulo už 15 let ode dne, kdy na tomto místì, 24. èervence 2009, tragicky 
zahynul ve vìku 35 let.

Co se chystá v záøí

Podìkování 
Skupinì ÈEZ za podporu 
v rámci Oranžového roku

Obec Albrechtice 
nad Vltavou
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